
PROTOKÓŁ NR 0012.7.2.2015  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 

w dniu  23 lutego 2015r. 

Miejsce posiedzenia:  

Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A, czas posiedzenia: godz. 12.00- 13.10. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    

z załączonymi listami obecności. 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Sprawy bieżące. 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2015 rok, 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta 

Jastrzębie–Zdrój, 

 Pismo Firmy Business Consulting Sp. z o.o. z Katowic, działającej na 
zlecenie firmy Warbus, w sprawie wariantów jakimi może podążyć 
komunikacja miejska w Regionie Jastrzębskim, 

 Pismo Ochotniczej Straży Pożarnej Jastrzębie Górne w sprawie prośby                

o udzielenie informacji nt. budowy budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Jastrzębiu Górnym 

 

4.  Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 26 stycznia 2015r. 
5.  Wolne głosy i wnioski. 

6.  Zakończenie posiedzenia. 
 
 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał pan Stefan Woźniak– Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej, powitał przybyłych radnych oraz zaproszonych gości.  
  

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad.3. 
Sprawy bieżące. 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 1.  



 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2015 rok, 

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 1.  

 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta 
Jastrzębie–Zdrój 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 
  
 

 Pismo Firmy Business Consulting Sp. z o.o. z Katowic, działającej na 
zlecenie firmy „Warbus”, w sprawie wariantów jakimi może podążyć 

komunikacja miejska w Regionie Jastrzębskim, 

Komisja zapoznała się z powyższym pismem.  

Ryszard Rakoczy-Zastępca Prezydenta Miasta 

Na dzień dzisiejszy uchwała o wyborze tej oferty firmy „Warbus” w przetargu 
nieograniczonym na prowadzenie komunikacji miejskiej została wybrana w dniu 
20 grudnia zeszłego roku, to co na Sesji Nadzwyczajnej byli już członkowie 

Zarządu MZK i mówili. Ona została wstrzymana poprzez działania prowadzone 
przez firmy biorące udział w tym przetargu m.in. PKM Jastrzębie i wszystkich 

kooperantów uczestniczących w tym przetargu do Krajowej Izby Odwoławczej. 
KIO odrzuciło wszystkie protesty i odwołania i na dzień dzisiejszy Zarząd głosami 
4:1 jakby utrzymał w mocy tę uchwałę Rady Nadzorczej z dnia 20 grudnia, gdyż 

są na prawie. Wygrali przetarg, złożyli najtańszą ofertę, wszystkie protesty i 
odwołania zostały odrzucone, ale zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych 

PKM Jastrzębie złożył wniosek do Urzędu Zamówień Publicznych w sprawie 
przeprowadzenia kontroli doraźnej i to UZP na każdym etapie postępowania 
może zrobić oraz złożyli skargę do Sądu Okręgowego w Gliwicach na orzeczenie 

Krajowej Izby Odwoławczej. W chwili obecnej jakby znowu ta procedura została 
wstrzymana. Problem tak jak państwo wiecie, leży po stronie statutu, gdzie 

każda gmina ma jeden głos, czyli niezależnie od tego, jakie dotacje są wnoszone 
do MZK, każda gmina ma po jednym głosie i generalnie zostaliśmy 
przegłosowani. Na jakim dalszym etapie to jest? Będziemy wiedzieć, ponieważ 

wszystko zależy od uchwały sądu, od tej kontroli doraźnej, którą przeprowadzi 
Urząd Zamówień Publicznych.  

 
 Pismo Ochotniczej Straży Pożarnej Jastrzębie Górne w sprawie prośby o 

udzielenie informacji nt. budowy budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Jastrzębiu Górne 
 

Komisja zapoznała się z powyższym pismem.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 

Proszę o przedstawienie tematu. 



 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Temat zaczął się w 2007r., kiedy to Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego 

wyłączył budynek z użytku. Wtedy to było dużo koncepcji, Miasto w 2009r. 
zakupiło grunt od Gminnej Spółdzielni ”Samopomoc Chłopska” z myślą o budowie 

nowego obiektu. W 2011r. został wyłoniony projektant, który projektował 
budynek nowej Straży. Trwało to bardzo długo, pół roku czekało się na jedną 
pieczątkę, wydawało się nam jakby ktoś celowo opóźniał. Projekt jest ukończony 

i opiewa na 7 mln zł i Miasta na pewno nie stać na budynek strażnicy za takie 
pieniądze. Docelowo projekt i sama strażnica miała spełniać warunki 

dostosowania do systemu ratownictwa, ale również sala miała być wykorzystana 
przez Koło Gospodyń Wiejskich i Emerytów, przez wszystkie środowiska lokalne. 
Projekt jako jedyny w Polsce jest z parkingiem na dachu, z wieloma łazienkami. 

Teraz uważamy, że niepotrzebnie. Byliśmy ze strażakami i panią Prezydent na 
spotkaniu i pewnie ten projekt powinien ulec modyfikacji i można by było  

zastanowić się nad budynkiem podstawowym, dwoma garażami, dwoma 
łazienkami, z salką na spotkania Zarządu. Ewentualnie projektant mógłby tak 
ułożyć, że w przyszłości można byłoby coś dobudować, gdyby ewentualnie taka  

potrzeba była. Strażacy bardzo się martwią, ponieważ sprzęt jest w Straży 
Pożarnej, mundury u Prezesa, u Naczelnika coś, po domach i też niszczeje. Taki 

budynek dla tych celów miałby powstać. W budżecie 2012r. zawartych było 
ponad 4 mln zł, część zostało wykorzystane na projekt, a dzisiaj zostało 3.700 zł. 

Są te pieniądze, ale strażacy znając trudną sytuację Miasta tj. o zwrocie podatku 
JSW i inne koszty, te które Miasto musi ponieść, to te 3.700 zł może gdzieś tam 
zniknąć i mogą się nigdy nie pojawić. Budynek na przełomie roku 2014/2015 

został rozebrany i zostało szczere pole i zastanawiają się co dalej? To pewnie 
martwi nie tylko strażaków, ale i mieszkańców społeczności lokalnej. Kiedy 

ewentualnie mogliby liczyć na budowę czegoś takiego dla swoich potrzeb, 
przynajmniej dla OSP, jak na razie. 
 

Ryszard Rakoczy-Zastępca Prezydenta Miasta 
W tym roku taka decyzja nie będzie podjęta, być może będzie problem również z 

2016r. i 2017r., ale taka decyzja na pewno kiedyś musi być podjęta. Musicie 
państwo wiedzieć, że jeszcze na ul.Pszczyńskiej powstanie praktycznie od nowa 
Modernizacja Szkoły Nr 1, gdzie również będą miliony złotych potrzebne i 

przedszkole. Nie jesteśmy w stanie w chwili obecnej w takim stanie budżetowym, 
jakim jest Miasto Jastrzębie-Zdrój, żeby na jednym terenie właściwie koło siebie 

prowadzić wielomilionowe inwestycje. Na dzień dzisiejszy jest to mało realne. 
Społeczność będzie musiała sobie odpowiedzieć na pytanie, czy będą chcieli 
adaptacji tej Szkoły plus budowę nowego Przedszkola i Zespołu Boisk przy 

szkolnym, czy też budowę budynku OSP. Ja przejrzałem ten projekt budowlany, 
są tam najdroższe rozwiązania. 3,5 mln zł uzbrojenie tego terenu z separatorami, 

przepompowniami i jeszcze przechodzące przez tereny osób prywatnych, gdzie 
trzeba będzie płacić służebności. To jest dla mnie rozwiązanie, które nawet na 
etapie gdybyśmy mieli te pieniądze, to ja bym się nie podpisał pod takim 

projektem. To nie jest budynek pod OSP powiedzmy sobie szczerze, OSP jest 
przy okazji, a to powinno być na odwrót, że OSP i ewentualnie coś przy okazji. 

Całkowicie nie ta forma projektu. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 

Nie ulega wątpliwości, że tutaj kwestie projektu dostosowawcze należy 
przeprowadzić i jakieś terminowe należałoby wskazać, kiedy będziemy w stanie. 

Myślę, że ten rok na pewno nie, ale w następnej perspektywie budżetowej należy 



jednoznacznie dać tym ludziom odpowiedź, aby mieli jakiś przekaz, że w danym 
roku podejmiemy działania. 
 

Ryszard Piechoczek-radny RM 
Pan Prezydent powiedział o tej ważnej inwestycji, jaką jest rozbudowa szkoły z 

przedszkolem, bo również doskonale wiemy, że przedszkole praktycznie jest w 
trudnej sytuacji i póki jeszcze strażacy będą jakimś łaskawym okiem na to 
patrzeć, chodzi o to oddymianie i dostosowanie warunków, ale pan Prezydent 

mówił tutaj o boiskach. Tam w zasadzie są do siatkówki, do kosza i jeżeli to 
miałby być zespół szkolno-przedszkolny to bardziej trzeba zainwestować w jakiś 

parking i przede wszystkim plac zabaw, a gruntu jest na tyle. Oczywiście nie 
wiem, co z tym Domem Nauczyciela, ale były tam plany, czy to mieszkanie jest 
wykupione, ale była taka wola i wola właścicielki mieszkania. Co z tym 

budynkiem, czy miałby być wyburzony? 
 

Mirosław Lęga-radny RM 
Ważne słowa pana Prezydenta, że od tematu nie ma co uciekać i trzeba się z tym 
kiedyś zmierzyć i decyzję trzeba będzie podjąć. 

 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 

Wspólnie ułożyć jakieś priorytety, to co jest najważniejsze i po kolei realizować. 
 

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Panie Prezydencie z tego można wnioskować jedną rzecz, stary projekt do kosza i  
zrobić nowy, porządny taki, jak powinien być. 

 
Ryszard Piechoczek-radny RM 

Nie do końca stary projekt do kosza, ale ewentualnie przeprojektować, na ile to 
jest możliwe. Kwestia jeszcze budynku starego Domu Nauczyciela, czy 
pozostawiamy, czy burzymy? 

 
Ryszard Rakoczy-Zastępca Prezydenta Miasta 

W chwili obecnej jesteśmy z wydziałem Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
na etapie projektów i to w międzyczasie się uzgadnia.  
 

Ryszard Piechoczek-radny RM 
Do tego projektu ten budynek na razie nikomu nie przeszkadza. 

 
 
Ryszard Rakoczy-Zastępca Prezydenta Miasta 

Na razie nikomu nie przeszkadza, stoi i pewnie będzie stał. 
 

Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Trzeba realnie do tego podchodzić i przyjąć koncepcję od nowa, OSP, garaże, 
salka dla Zarządu, część techniczna i odstąpić od tego nadmiaru i powiedzieć               

o rozsądnym czasowym przedziale. 
 

Ad.4. 
Wolne głosy i wnioski.   

Józef Kubera-radny RM 

Kiedy będzie nawiązany kontakt ze spółdzielniami odnośnie ustawy śmieciowej? 
 

 



Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
10 marca spotykamy się i będziemy rozmawiali. 
 

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Pani Naczelnik co można zrobić z ul.Sławika i zlikwidowanym przejściem. 

Zrobiono przejście do „Biedronki”, natomiast zlikwidowano przejście do naszego 
kościoła. W czym rzecz, ta droga Sławika albo ją trzeba będzie przebudować, 
albo inżynierowie powinni się z tym uporać, ponieważ nie idzie z kościoła wyjść. 

Jedna droga jest do „Biedronki”, druga Sławika, a do kościoła nam zlikwidowano 
przejście. Kiedy szeroczanie mogą liczyć na przejście do kościoła i w jaki sposób 

to będzie rozwiązane?  
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 

Nie odpowiem na to pytanie, gdyż sprawa jest niezwykle trudna, dlatego, że 
spadek ul.Sławika właściwie ją nie dysponuje do tego, żeby była drogą. Temat 

znamy od początku, dużo czasu upłynęło i na początku żeśmy się skutecznie 
upierali, żeby tam była asfaltowa droga publiczna pomiędzy ul.Gagarina, a 
ul.Powstańców. Powinno być, że tylko i jedynie dojazd do kościoła, ale stało się 

jak się stało, jest to droga publiczna z bardzo dużym nachyleniem i tym bardziej 
dla pojazdów zjazd do ul.Powstańców jest bardzo niebezpieczny. Tam jest 

sprawa inna, że wychodząc z kościoła przechodzi się i tam kiedyś były pasy, 
teraz te pasy zostały zlikwidowane, natomiast ruch tych pieszych nie. Na ten 

moment, przy tym rozwiązaniu, to trudno tam malować pasy, bo nie ma  
przejścia na drugą jezdnię. Zastanowimy się nad tym, jak to jeszcze poprawić, 
natomiast tam idealnej sytuacji nie będzie, ponieważ są takie spadki, a nie inne.  

 
 

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Jakieś rozwiązanie musi tam być zrobione i to w najbliższym czasie. W okresie 
zimy, osoba która się tam przewróciła, to całe szczęście, że poleciała na lewy 

bok, a nie na prawy, bo jeżeli wyleciałaby na drugą stronę, to wylatuje 
automatycznie na drogę Powstańców. Pojedzie samochód i wypadek gotowy. 

Tam jest tragicznie. 
Mam jeszcze pytanie do pana Krakowskiego, z ul.Wojska Polskiego dzwoniła do 
mnie pani, tam jest jakaś rodzina, która wypuszcza dużego psa, który atakuje, 

skacze na dzieci, jak przechodzą. Ta pani zadzwoniła do Straży Miejskiej i Straż 
jej odpowiedziała, że ma przyjechać i złożyć doniesienie, wtedy oni się tym 

zajmą. Panie Dyrektorze, czy osoba ma przyjechać i złożyć do nich, czy 
telefonicznie również można złożyć takie doniesienie, żeby Straż przyjechała i np. 
tę rodzinę, która ma tego psa upomniała? Straż jej odmówiła przyjazdu, żeby z 

tą rodziną porozmawiać. Tak nie może być panowie Prezydenci, żeby ludzie mieli 
przyjeżdżać do Straży. 

 
 
Marek Krakowski-Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego 

To jest pytanie do Straży Miejskiej, a nie do mnie, dlaczego tak zareagowali, a 
nie inaczej. Takich interwencji w skali miesiąca są dziesiątki i przypomnę, że w 

skali miesiąca, z terenu naszego miasta wyłapujemy ok.40 psów, to jest więcej 
niż jednego psa dziennie. Takie sytuacje, o których pan mówi nie są mi znane. 
Trzeba by się bliżej przyjrzeć, o co tam chodziło, bo fakt jest taki, że w 

momencie, kiedy pies biega bezpański, to nawet jeśli rakarz podjedzie tam… 
 

 



Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Ale to nie jest bezpański, on jest danej osoby. 
 

Janusz Buda –Zastępca Prezydenta Miasta  
To jest typowa interwencja Straży Miejskiej.    

 

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Jeżeli ta pani dzwoniła na Straż, to Straż powinna przyjechać. 

 
Marek Krakowski-Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego 

To jest pytanie do Straży Miejskiej, wszystkie zgłoszenia na które reaguje osoba 
wyłapująca zwierzęta są przepuszczane przez Straż, ponieważ chodzi o to, że 
później przy rozliczeniu faktury wszystkie te zgłoszenia muszą się pokrywać z 

tym, co ma odnotowana Straż Miejska. Tych zgłoszeń w skali miesiąca są 
dziesiątki i dziwię się i nie wiem dlaczego tak się stało w tej sytuacji, o której pan 

mówi. Nawet jeżeli znany jest właściciel danego psa, to i tak zdarzają się 
sytuacje takie, że rakarz podjeżdża, wyłapuje tego psa. W momencie, kiedy ten 
pies stwarza zagrożenie, to mamy dwie opcje, albo faktycznie Straży Miejskiej 

coś takiego się zgłasza, ale sytuacje są najczęściej takie, że pies jest zabierany 
do schroniska i w momencie, kiedy właściciel tego psa się zgłasza, to tego psa się 

trzyma, póki nie zgłosi się do Straży Miejskiej. Na miejscu jest pouczany, albo 
udzielany jest mu mandat i dopiero wtedy, jak ma potwierdzenie, że się zgłosił 

do Straży Miejskiej, to dopiero może psa odebrać. Przy tym jednostkowym 
przypadku trudno mi stwierdzić, dlaczego Straż Miejska nie chciała właściwie 
zareagować. 

 
Ryszard Piechoczek-radny RM 

Rzecz dzieje się na ul.Przemysłowej. Tam jest droga o znacznym przechyle.      
W piśmie, które państwo otrzymali z Urzędu Miasta, w zeszłym roku 
poinformowano, że w jakiś sposób nawet frezem ta ulica zostanie wyprofilowana. 

Natomiast w momencie wezwania Straży Pożarnej, Straż odmówiła wjazdu ze 
względu na to, że samochód może się przewrócić. Mieszkańcy zwracają się z 

prośbą, jeżeli będzie się robić frez, to oni we własnym zakresie są w stanie to 
zrobić, wyrównać. 
 

Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
To jest prywatna droga. 

 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Nie, to jest droga miasta. Gminna droga. Chce jeszcze powiedzieć o tych 

nierównościach i wstrząsach na ul.Pszczyńskiej, ponieważ po oddaniu odcinka 
drogi Głównej Południowej na pewno jest ten ruch mniejszy, ale dzieje się to, że 

na kopalniach „JAS-MOS” i „Zofiówka” jest węgiel różnej jakości i wożony jest z 
jednej na drugą kopalnię. Byłoby dobrze, gdyby auta jeździły drogą Główną 
Południową, ale jak wracają ul.Pszczyńską, to powodują spustoszenie i drgania 

budynków. Czy w przyszłości są jakieś plany dotyczące naprawy, bądź 
sfrezowania tej ulicy? Takie zgłoszenia są w rejonie ul.Pszczyńskiej, od ludzi. 

 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
W tym roku mamy w planie wykonać sfrezowanie jezdni w rejonie stacji BP, ale 

to jest pod warunkiem, że dostaniemy dofinansowanie z jednoprocentowej 
rezerwy Ministra Transportu. Jeżeli nie dostaniemy, to na pokrycie całości tego 



remontu nie będzie. Jeżeli będzie to zrobione, to byłby bardzo trudny remont z 
uwagi na objazdy. Tam jest bardzo trudna sprawa, jeżeli chodzi o tą część drogi, 
o tą jedną jezdnię, o część BP, to jest kwestia hamowania przy skrzyżowaniu, 

natomiast na całym odcinku ul.Pszczyńskiej faktycznie różnie się zachowuje. 
Chciałam powiedzieć, że jadąc od dołu, od ronda, dwa lata temu takie garby 

zostały sfrezowane i po takim sfrezowaniu oddźwięki mieszkańców były jeszcze 
gorsze, ponieważ po frezowaniu powstaje pewna tarka, nierówności. To później 
oddziałuje równie mocno, albo i bardziej przy jeździe. Położenie nawierzchni na 

ul.Pszczyńskiej, może to jest moje zdanie, ale ja w tej chwili nie widzę takiej 
konieczności. Tam jest warstwa asfaltu kładziona przez wiele lat jeden na 

drugim, żeby nam służyła przez wiele lat. Dalsze odcinki, jeżeli powstaną jakieś 
muldy, to je oczywiście można sfrezować, ale w tym wypadku, jeżeli to będzie 
miało różnicę wysokości parudziesięciu centymetrów, bo w innym przypadku nie 

ma sensu, bo tworzymy jeszcze gorzej tj. osłabiamy nawierzchnię i jeszcze 
gorsze warunki dla mieszkańców. Jest to droga autobusowa, nie ograniczymy 

tam nośności, szykan nie postawimy na tej drodze, więc jedynie jakość tej drogi 
może spowodować, że będzie komuś lepiej jeździć obwodnicą.  

 

Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Czy będziemy musieli dostosowywać uchwały do nowej ustawy? 

 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Ustawa mówi wprost, mamy 18 miesięcy na te, które są wyszczególnione w tej 
nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, ale proszę 
pamiętać, że warunki gminy będą trochę przyśpieszały ten proces, dlatego, że w 

przyszłym roku jest nowy przetarg tj. do końca 2015r. jest na starym przetargu, 
a od 1 stycznia wchodzimy już w nowy. W tym roku musimy ogłosić przetarg na 

zagospodarowanie odpadów, ogłaszając przetarg musimy mieć pewne zmiany 
dokonane, również w aspekcie nowelizacji tej ustawy. Więc na pewno będziemy 
robić w tym roku zmiany i będzie po części z nowelizacji, a po części z 

konieczności, aby dostosować do nowego przetargu. 
 

Tadeusz Markiewicz-radny RM 
A definicja segregacji? 
 

Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jest już podjęta praca przez Ministerstwo Środowiska na temat segregacji, żeby 

określić, jak to ma wyglądać, co to znaczy segregować i kiedy warunek 
segregacji będzie spełniony. Pojawiły się już pewne założenia, ale one będą 
jeszcze konsultowane. Mogę powiedzieć tylko, że warunek segregacji będzie 

spełniony wtedy, jeżeli na danej nieruchomości zostanie 50% masy odpadów 
segregowanych wydzielone. Są tutaj różne koncepcje, ponieważ jedna 

przewiduje rozdzielenie metali i tworzyw sztucznych, to co my do tej pory mamy 
razem, a inna z propozycji mówi o łączeniu, czyli zostało by w takiej formie, jak 
my mamy. Nie wiem na chwilę obecną, czy decyzja będzie należała do gminy, 

czy w końcu Ministerstwo się określi i wybierze jedną formę. Na pewno te gminy, 
które mają podział na mokre i suche będą musiały się z tym pożegnać, bo jest to 

niedopuszczalny podział, wchodzimy w kilku rodzajowe sorty odpadów. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 

Pani Dyrektor z Przedszkola nr 4 zwraca się z prośbą, ponieważ ma tam mały 
parking i nie dość, że jest małe miejsce parkingowe, to jeszcze ono się zapada. 

Wyłożone jest to jeszcze starą trylinką. Pani Dyrektor mówi, że znalazło by się 



miejsce, aby ten parking powiększyć o dwa metry. Tam jest zastawiona droga 
pożarowa, ponieważ jest wjazd z ulicy Kurpiowskiej. Prosi pani Dyrektor o pomoc 
w tej sprawie. Drugie pytanie, co z tym parkingiem przy ul.A.Bożka stare 

targowisko, czy tam dalej będą prace trwały, bo tam roboty są jeszcze nie 
ukończone.  

  
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Jeżeli chodzi o Przedszkole nr 4, jeżeli trzeba by było jakieś prace związane z 

poszerzeniem parkingu, to analiza tego w jakim zakresie, czy potrzeba projektu, 
czy nie. Rozumiem, że tam jest uzbrojenie, więc do budżetu następnego roku  

wniosek, w tym roku na pewno nie ma środków. Jeżeli chodzi Astrę, to ten 
parking, który jest przy tej wyburzonej części pierwszej, to będzie dokończony. 
Tam jest termin realizacji do maja, czyli jest czas i gdyby nie to, że jeden 

pawilon stał i właściciel się uparł i nie chciał tego wyburzyć i dopiero w 
porozumieniu wykonawca to zrobił, to już by była robota zakończona. Tylko te 

negocjacje z właścicielem spowodowały to, że do końca tygodnia wtedy była 
jeszcze pogoda, a potem przyszły opady śniegu, mróz i roboty zostały 
przerwane. Nieprawnie, ale samochody korzystają z tego parkingu, stoją. W tej 

chwili ten sam wykonawca, który był, jest wykonawcą na wykonaniu chodnika  
ul.Pszczyńskiej z Główną Południową i jak to zakończy, to wróci i przy 

sprzyjającej pogodzie to skończy. 
 

Mirosław Lęga-radny RM 
Jeszcze odnośnie drzew i oświetlenia przy ul.Podhalańkiej. 
 

Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Weryfikowaliśmy to na ul.Podhalańskiej. 

 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 

Rozmawialiśmy, że to będzie zrobione. 
 

Mirosław Lęga-radny RM 
A oświetlenie, zwiększy się intensywność? Mówię o ul.Podhalańskiej, przy sklepie 
„Biedronka” i piekarnia „Agata”. 

 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Drzewa tam były prześwietlane. 

 
Janusz Buda- Zastępca Prezydenta Miasta 

Jeździłem tamtędy i faktycznie wieczorem jest słaba widoczność, a ruch 
pojazdów jest bardzo duży i ludzi również. Nie wiem, czy nie byłoby zasadne, aby 

tam zrobić dodatkowe oświetlenie na przejściu. 

 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 

Sprawdzimy to. 
 

Mirosław Lęga-radny RM 
Jeżeli chodzi o zgłoszenia od mieszkańców do Straży Miejskiej odnośnie 
oświetlenia. 

 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 



Jeżeli jest zgłoszone do Straży Miejskiej, to Straż ma urządzenia nagrywające, 
rejestrujące i przekazują bezpośrednio firmie, która jest odpowiedzialna w tej 
chwili za utrzymanie. Natomiast, jeżeli jest to przekazane do wydziału, to my to 

przekazujemy emailem. 
 

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Nie możemy bezpośrednio do firmy? 
 

Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Możecie, ale za skutek nie ręczę, natomiast to dotyczy nie świecących punktów, a 

jeżeli to dotyczy zbyt małego natężenia światła, to proszę zgłaszać tylko do 
wydziału, bo trzeba to sprawdzić. 
 

Ryszard Piechoczek-radny RM 
W miesiącu listopadzie grupa mieszkańców z ul.Długiej zwróciła się do Urzędu 

Miasta z prośbą informując o tym, że część pękań ich domów może być skutkiem 
eksploatacji, zagęszczenia gruntu przy budowie drogi Głównej Południowej.                 
Z tego, co wiem Miasto zwróciło się do firmy, ponieważ firma ma taką 

dokumentację. Od paru miesięcy ci mieszkańcy nie otrzymali żadnej odpowiedzi i 
nie wiedzą, czy muszą iść do sądu? Nie wiemy, czy jest to skutkiem zagęszczenia 

gruntu, czy budowy drogi Głównej Południowej, czy to są szkody górnicze? Byłem 
tam, widziałem, zamieszanie było dosyć duże, pani Naczelnik doskonale wie. 

 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Na etap robót gruntowych zagęszczenia gruntu ul.Długa były prowadzone 

dokładne obserwacje, dokładne pomiary, ponieważ były pisma, były zgłoszenia i 
firma posiada takie dokumenty i jeżeli w tej chwili są jeszcze jakieś rzeczy nie 

załatwione przy tym, to są rzeczy między firmą, a konkretnym wykonawcą. Byli 
oni w obowiązku, aby te wszystkie sprawy pozałatwiać. 
 

Ryszard Piechoczek-radny RM 
Ci ludzie powinni dostać odpowiedź, że np.firma się nie zgadza z sugestiami 

mieszkańców. Jakieś pismo powinni dostać, żeby wiedzieć co z tym zrobić. 

 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 

Powinna być odpowiedź na każde pismo. 

 

Mirosław Lęga-radny RM 
Panowie Prezydenci przychodzą, panie Naczelnik też tutaj są i te sprawy, które są 
tutaj poruszane, to myślę, że te sprawy wcześniej, czy później będą wykonane, 

czy zrealizowane. Mam nadzieję, że to nie jest rozmowa, którą gdzieś sobie 
zanotujemy, a potem ludzie i tak przychodzą i o te tematy pytają i o ich stopień 

realizacji. Wiadomo, że niektóre problemy, czy sprawy się wydłużają i niektóre 
można od razu zrobić, a niektóre później. Ważne jest, aby ten stopień realizacji 
był wykonany. 

 
Ryszard Rakoczy-Zastępca Prezydenta Miasta 

To jest raczej inny problem, bo jaki jest stan budżetu, to państwo dokładnie 
wiecie i jest też prośba od nas w waszą stronę, żebyście, jeżeli rozmawiacie z 
potencjalnymi osobami, które przychodzą do was na dyżury żeby zbytnio nie 

rozbudzać ich nadziei. Żeby nie posyłać do nas, że Prezydent coś załatwi, jak 



Prezydent ma projekt budżetu i wie, że tego nie załatwi, bo po prostu nie ma na 
to pieniędzy i my dobrze o tym wiemy i ludzi trzeba  informować, że niestety 
nastąpił zwrot tego podatku od wyrobisk górniczych podziemnych i na dzień 

dzisiejszy rok 2015 raczej będzie rokiem takim, gdzie bardziej będziemy 
projektować, niż wykonywać, a rok 2016 i 2017 może być dopiero takim 

okresem, gdzie te prace właściwe mogą zostać wykonane. Te prace, które mamy 
w chwili obecnej na sprawach bieżących, oczywiście jak wpływają do nas, to są 
realizowane praktycznie od ręki, ponieważ nie zauważyłem, aby jakakolwiek 

sprawa, która do mnie trafiła, żeby nie została wykonana i jeżeli to jest w 
projekcie budżetu, to oczywiście jest to robione na bieżąco. Tylko nie rozbudzać 

nadziei wśród naszych mieszkańców, bo niestety nie jesteśmy w stanie pewnych 
rzeczy wykonać. 

Ad.5.  

Przyjęcie protokołu z dnia 26 stycznia 2015r.  

- Protokół przyjęto głosami: za – 5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

Ad.6.   
Zakończenie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował zebranym za przybycie i 
zakończył posiedzenie. 

  

Przewodniczący Komisji  
  Gospodarki Komunalnej  

                                                               Stefan Woźniak 

Protokołowała 

Alicja Kogut 

          

  

 
 

 
 
 

 
 

 
 

 
 

 


